
Edwin, jij bent organisator van de summit. Was je 
ook betrokken bij de eerste bijeenkomst met de 
werkgroepen?
Jazeker. Ik ben ook degene die in vorige jaren namens de 
Nederlandse Kustwacht aanwezig was bij het NACGF. Ik heb 
vorig jaar, toen ik met de Directeur bij de bijeenkomst in 
Canada was, de opdracht gekregen om het forum voor dit 
jaar te organiseren.

Het thema van dit NACGF was Future Operations. 
Hoe zijn jullie tot dit thema gekomen?
Vorig jaar in Canada was het thema techniek. Je zag toen 
dat de technische ontwikkelingen en daarmee mogelijkheden 
in Kustwachtland op dit moment heel snel veranderen. Alle 
aangesloten landen zijn ook bezig om nieuwe technieken in 
hun werkwijzen te gaan gebruiken. Los daarvan zien we ook 
dat die nieuwe technieken bij kunnen gaan dragen aan een 
nieuwe manier van werken. Een efficiëntere en effectievere 
manier van werken. Met ons thema Future Operations 
borduurden we dus ook voort op wat vorig jaar het onder-
werp was: Hoe zullen Kustwachtoperaties er in de toekomst 
uit gaan zien.
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In 2015 was Nederland gastheer van het in 2007 
opgerichte North Atlantic Coast Guard Forum. In dit 
forum zijn naast de landen rondom de Noordzee ook 
de Baltische staten, de Scandinavische landen, Polen,
Rusland. Portugal, Spanje, de Verenigde Staten en 
Canada vertegenwoordigd. In april jl. kwamen de 
zeven werkgroepen die het NACGF heeft samen in 
een Expert Meeting en bespraken de mogelijkheden 
tot intensivering van een gezamenlijke aanpak en het 
delen van kennis. Dit met als doel om internationale 
afspraken te maken op het gebied van dienstverlening 
en handhaving. De diverse werkgroepen spraken over 
visserijcontroles, natuurbehoud, maritieme veiligheid, 
Search and Rescue en illegale drugs en illegale migratie -
transporten. Ook was er een technische werk groep. 
Met de uitkomsten van wat er in de werkgroepen 
besproken werd, kwamen de diverse operationele 
hoofden, directeuren en admiraals van de Kustwach-
ten uit de betrokken landen op 5 tot en met 8 oktober 
samen op het schip de SS Rotterdam voor een summit 
met als thema Future Operations. Edwin van der Pol 
organiseerde met zijn team de bijeenkomsten.

Future Operations, NACGF 2015 in Nederland
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schepen. Daarbij moeten we rekening houden met de veilig-
heid aan boord en complexere Search and Rescue acties. Wij 
staan daarbij allemaal voor de vraag hoe we bij een calami-
teit honderden tot zelfs duizenden mensen in veiligheid gaan 
brengen als er iets gebeurt. Voor dat soort vragen hebben 
niet alleen wij, maar dus ook de andere landen, een nieuwe 
manier van werken en nieuwe middelen nodig om dit voor 
elkaar te krijgen. Dat geldt voor alle landen.

Zijn de werkgroepen ook bepaald op basis van wat jij 
nu aansnijdt?
Bij de oprichting van het NACGF is er meteen al afgesproken 
dat het forum zal bestaan uit werkgroepen die enkele  
maanden voorafgaand aan de summit samenkomen. Die 
werkgroepen zijn toen al vastgesteld. Het is niet zo dat de 
inhoud van de werkgroepen jaarlijks wisselt. Maar de thema’s 
veranderen dus wel elk jaar. De leden van een werkgroep 
maken vanuit hun vakgebied een vertaling naar het thema. 
De werkgroep visserijcontroles heeft bijvoorbeeld gesproken 
over hoe controles in de toekomst uitgevoerd 

Future Operations sluit natuurlijk ook goed aan bij 
Visie2020. Is dat toeval?
Ja en nee. Wij hebben de veranderende werkwijze en manier 
van optreden in onze Visie staan, maar er zijn veel meer 
landen bezig met hoe Kustwachtoperaties in de toekomst 
moeten worden vormgegeven. Het kwam ons natuurlijk wel 
erg goed uit dat het thema én zo goed aansloot op vorig jaar 
én zo dicht aanligt tegen waar wij als Kustwacht in Nederland 
zo druk mee bezig zijn.

Merk je dat de andere aanwezige landen ook in een 
traject zitten dat lijkt op wat er in Visie2020 staat?
Zoals waarschijnlijk de meesten wel weten, is een Kust-
wachtorganisatie per land enorm verschillend. Dat zorgt er 
ook voor dat elk land zijn eigen prioriteiten heeft. Toch is 
ieder land bijna altijd bezig met zoeken naar verbeteringen 
op zowel inhoudelijk als organisatorisch gebied. En ook 
hebben de diverse Kustwachten dezelfde soort problemen en 
uitdagingen. Het aantal windmolenparken blijft bijvoorbeeld 
toenemen. Er komen steeds grotere schepen, ook passagiers-
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kunnen worden en datzelfde geldt voor de groep die zich 
bezig houdt met drugscontroles.

Zijn de leden van de werkgroep ook aanwezig bij de 
summit?
Elke werkgroep heeft een voorzitter. De voorzitters zorgen 
ervoor dat er na de Expert Meeting een terugkoppeling komt 
van de resultaten. Die terugkoppeling wordt gebruikt tijdens 
de summit, waarbij zij zelf ook aanwezig zijn. De voorzitters 
stellen bijvoorbeeld aan de orde of er op bepaalde vlakken 
van de hoofden en directeuren tijdens de summit beslissingen 
worden gevraagd. Ook leggen zij voor of er zaken zijn die 
naar weer een ander forum moeten worden gebracht.

Leidde Nederland ook een werkgroep?
Dit jaar nog niet. Wel heeft Nederland de werkgroep drugs-
transporten voorgezeten. De Franse voorzitter kreeg onver-
wachts een andere functie en Frankrijk kon op korte termijn 
geen vervanger leveren. De Nederlandse douane heeft de 
voorzittersrol overgenomen en volgend jaar zal Nederland 
deze werkgroep ook leiden.

Van hoeveel landen waren er bij de summit hoofden 
aanwezig?
Er waren van 17 landen mensen aanwezig. Zij hebben eerst 
een terugkoppeling gekregen van wat er in de werkgroepen 
besproken is. Daarnaast werd van hen gevraagd een aantal 
beslissingen te nemen over voorstellen die vanuit de werk-
groepen naar voren waren gekomen. 

En zijn dit beslissingen die meteen invloed hebben op 
het beleid van de betrokken landen?
Dat kan heel divers zijn. Dat kan variëren van nog effectiever 
met het forum omgaan tot en met zaken die men graag op 
de agenda van de International Maritime Organization (IMO) 
geplaatst wil krijgen. Dan moet je denken aan het veranderen 
van wet- of regelgeving. 

Zijn er voorstellen gedaan die van invloed zijn op de 
Nederlandse Kustwacht of op Visie2020?
Nederland zit in bijna alle werkgroepen dus wij hebben 
sowieso al een bijdrage geleverd aan de vragen die gesteld 
zijn. Om een specifiek voorbeeld te geven: wij hebben in de 
maritieme veiligheid werkgroep, maar ook binnen de werk-
groepen drugstransporten en Search and Rescue, besproken 
of wij het Automatic Identification System (AIS) in de toe-
komst ook op kleinere schepen verplicht kunnen gaan stellen. 
De meeste groepen zijn daar voor, waardoor wij het nu elders 
kunnen gaan agenderen. Je krijgt dan vanuit veiligheid beter 
zicht op schepen die in nood zijn. Nu moeten wij aan kleinere 
schepen nog om de posities vragen. Soms gaat dat heel 
goed waardoor wij er een schip of helikopter naartoe kunnen 
sturen. Het komt echter ook voor dat daar te weinig tijd voor 
is. Ons doel is om de Search uit Search and Rescue te krijgen. 
Wij willen in geval van nood weten waar de mensen zijn.

Naast het voordeel dat dit voor de veiligheid heeft op dienst-
verleningsgebied, kan de handhaving dan ook nog beter 
gedaan worden. Dat is dan ook in de werkgroep drugstrans-
porten aan de orde gekomen.

En dat moet internationaal geregeld worden?
Ja. Kleine schepen kunnen wel vrijwillig AIS aan boord 
nemen, maar je kunt het pas verplicht stellen als dat in de 
landen om je heen ook het geval is. Men weet wel dat het 
veilig is om aan boord te hebben, maar omdat het geld kost 
doet men het toch niet.

En dat staat door het NACGF nu op de agenda?
Ja. We gaan er nu voor zorgen dat daar een goed rapport 
voor geschreven wordt. Dan kan gekeken worden of dat via 
de juiste kanalen bij de IMO op de agenda kan komen te 
staan.

Visie2020 is voor Nederland inmiddels bekend. Maakt 
de Kustwacht aan de andere landen ook bekend dat 
dit in Nederland speelt?
Dat hebben wij vorig jaar al enigszins geuit. Dit jaar hebben 
wij, ook in de werkgroepen, explicieter uiteengezet hoe wij 
willen gaan opereren. Daar kwam veel respons op, vooral uit 
de landen waar wij het meest intensief mee samenwerken. Er 
zijn dan wel 17 landen aanwezig, maar de landen direct om 
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tevoren niet bekend. Het was nadrukkelijk geen demo, maar 
een oefening. Daarbij kun je onverwachte zaken tegen-
komen, wat dan ook gebeurde. Dat zijn goede leermomen-
ten. Het is ook altijd mooi om te zien hoe landen samen-
werken. Je kunt dan je eigen taal niet meer gebruiken, maar 
moet in het Engels communiceren. Dit soort samenwerkingen 
heeft ongetwijfeld de toekomst.

Volgend jaar is er weer een NACGF. Waar zal dit 
plaatsvinden?
Volgend jaar is Letland de gastheer. Wij hebben onze taak 
aan het einde van het NACGF aan hen overgedragen. Ik 
wens hen daarbij veel succes. NACGF is een zeer nuttig 
forum waar wij ons als Nederland dit jaar graag als gastheer 
hebben ingezet. Dat was een hoop werk, wat ik natuurlijk 
niet in mijn eentje heb uitgevoerd. Wij hebben daar met een 
heel team aan gewerkt en vooral Elena Cuadra heeft het 
secretariaat full time vanuit de Douane uitstekend bemand. 
Ik heb dan ook zeer veel waardering voor iedereen die ook 
deze extra taak weer mogelijk heeft gemaakt!

ons heen zijn natuurlijk de partners met wie wij het meeste 
contact hebben, vaak zelfs op dagelijkse basis. Met hen is 
het zeker van belang om af te stemmen hoe wij onze Future 
Operations willen inrichten. Een belangrijk aspect daarvan is 
informatiedeling. Hoe gaan de betrokken landen met elkaar 
informatie delen? Op dit moment doen wij dat nog voor-
namelijk telefonisch, maar je zou kunnen overwegen om 
gezamenlijk nieuwe systemen aan te schaffen. Of in ieder 
geval dezelfde systemen te hanteren zodat wij zaken op zee, 
zoals Radar en AIS, op dezelfde wijze kunnen bekijken.

De Guardex-oefeningen die gekoppeld zijn aan het 
NACGF vinden tegelijkertijd met de summit plaats. 
Hebben de deelnemers toch een beeld kunnen krijgen 
van wat er gebeurde?
Jazeker. Elke dag is er een videoreportage vertoond van wat 
zich de vorige dag heeft afgespeeld. Men kreeg daar ook 
een briefing van en twee keer per dag een terugkoppeling. 
Daarbij komt dat enkele landen ook deelnamen aan Guardex. 
Wie daar exact wat op welk moment zou uitvoeren, was van 

Kustwacht op koers | nr. 04, november 2015



5

Dienstverlening en Handhaving 
tijdens Guardex oefening
Het tweede deel van het North Atlantic Coast Guard 
Forum bestond niet alleen uit de summit op de SS 
Rotterdam. Op 5 en 6 oktober organiseerde de Kust-
wacht ook de Guardex oefeningen. 

De eerste dag vond de Search and Rescue en milieuoe-
fening plaats, die bovendien in samenwerking met vele 
andere instanties werd uitgevoerd. Niet alleen was de 
Koninklijke Marine met een schip en een landingsvaartuig 
aanwezig, ook de Koninklijke Nederlandse Redding Maat-
schappij (KNRM) en een Duits en een Deens oliebestrij-
dingsvaartuig waren van de partij. De oefening bestond 
uit een oliebestrijdings- en een Search and Rescue-deel. 
Er werd een brand aan boord gesimuleerd, na een aanva-
ring. En de hulpdiensten kregen ook nog te maken met een 
reddingoperatie nadat, in het scenario, een van de schepen 
zonk. 

De realiteit haalde deze oefening deels in, doordat voor de 
Belgische kust kort voor de oefening in het echt een aan-
varing plaatsvond. Als gevolg hiervan werden de olie-
bestrijdingsvaartuigen uit de oefening gehaald om ter 
onderondersteuning aan België aangeboden te worden. De 
brandbestrijdingsoefening aan boord van het marineschip 
Zr. Ms. De Ruyter kon wel doorgang vinden. Ook werd 
er een sleepverbinding gemaakt tussen de De Ruyter en 
het Kustwachtschip Ievoli Amaranth. De KNRM redde de 
drenkelingen van het fictief gezonken schip en de KNRM-
redders haalden ook de gewonden van boord. Hoewel sterk 
gewijzigd door de actualiteit, kan deze oefening toch als 
zeer succesvol beschouwd worden.

De tweede dag van de Guardex stond in het teken van 
een handhavingsoefening. In samenwerking met de politie, 

marine, marechaussee en douane, werd op verzoek van de 
Kustwacht door de politie een interventie gepleegd op een 
schip waarop een drugstransport plaatsvond. Bij deze ‘law 
enforcement’ oefening was grensoverschrijdende samen-
werking een belangrijk element. Het Kustwachtschip de 
Barend Biesheuvel fungeerde als verdacht schip en informa-
tieknooppunten uit verschillende landen werden geacht al 
samenwerkend een strategie uit te zetten.

In de column van de Directeur Kustwacht verderop in dit 
blad kunt u meer lezen over deze oefening. 
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In de afgelopen periode is het Kustwachtcentrum 
regelmatig geconfronteerd met valse meldingen via het 
Inmarsat satellietsysteem. Met dit systeem worden we-
reldwijd (nood)meldingen verzonden, die dus ook het 
Kustwachtcentrum bereiken.

Deze valse meldingen komen voornamelijk van Marokkaanse 
vissersschepen die recentelijk nieuwe installaties geïnstalleerd 
hebben. Waardoor het wordt veroorzaakt is niet bekend, 
mogelijk speelt slechte voorlichting of onjuiste montage een 
rol, feit is dat er regelmatig een vals noodbericht wordt 
verzonden. In de periode vanaf 1 augustus tot op heden is 
dat circa 50 keer het geval geweest. Van al deze meldingen 
dient het Kustwachtcentrum uit te zoeken of het een echte 
of valse melding is. Hiervoor is een redelijk goed contact met 
de collega’s in Rabbat. Dit neemt niet weg dat er de nodige 
communicatie, meestal via e-mail, moet plaatsvinden, voordat 
uitsluitsel verkregen wordt. Van geheel andere orde zijn de 
incidenten met kite-surfers. 

Een voorbeeld:

Op 1 september, omstreeks 20.50 uur, wordt het Kustwacht-
centrum, via de 112 centrale in Driebergen, gebeld door een 
bezorgde kite-surfer ergens op het strand van de Maasvlakte.
De beller vertelt dat ze met een aantal surfers naar zee zijn 
gegaan en inmiddels weer terug op het strand zijn. Eén 
persoon is echter niet teruggekomen en drijft richting zee.
Een dergelijke melding is complex. De melder kan de exacte 
positie maar moeizaam doorgeven, maar na goed uitvragen 
kan een locatie bepaald worden.

Op het moment van de melding begint het ook donker te 
worden, wat het zoeken naar de surfer en uitrusting moei-lijker 
maakt. Het surfzeil is rood/zwart, wat ook al geen voordeel 
oplevert voor de zichtbaarheid. Omdat er dus ook geen zicht 
op het slachtoffer is, zou hij ook ongezien weer aan land kun-
nen komen.

In eerste instantie worden de KNRM-stations van Stellendam 
en Hoek van Holland gealarmeerd met ondersteuning van de 
SAR-helikopter vanaf de Maasvlakte. Ook wordt met behulp 
van de lokale politie de auto van de bewuste surfer bekeken. 
Aangezien de surfer niet snel wordt gevonden, wordt uit 
voorzorg al een ambulance gealarmeerd. Tevens worden de 
eenheden uitgebreid met een loodstender, een kusthulp-
verleningsvoertuig van de KNRM en een hydrografisch 
opnemingsvaartuig van de Koninklijke Marine. 

Het zoekgebied moet tevens worden aangepast vanwege het 
verstrijken van de tijd en de uitbreiding van zoekeenheden.
De reddingboot van Stellendam is de On Scene Coordinator en 
coördineert de eenheden ter plaatse, onder de verantwoorde-
lijkheid van het Kustwachtcentrum in Den Helder. De brand-
weer levert haar bijdrage door met twee auto’s de omgeving te 
verlichten.Uiteindelijk is de surfer omstreeks 23.00 uur op het 
strand aangetroffen en in de gereedstaande ambulance onder-
zocht.  Ook de surfuitrusting is ’s avonds nog geborgen.
Hiermee wordt aangetoond, dat bij een ogenschijnlijk simpele 
melding alle zeilen moeten worden bijgezet om de situatie het 
hoofd te kunnen bieden. Daarbij is de samenwerking met de 
eenheden en instanties te land, te water en in de lucht van 
essentieel belang.

Valse meldingen: Inmarsat m.m.v. Gerard Klok

Cartoon 
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1. Wat doe je precies bij de Kustwacht?
In 2012 ben ik bij de Kustwacht in dienst gekomen in de 
functie van Watch Officer in de volcontinu dienst. Ik ben 
stagebegeleider voor nieuwe Watch Officers. En op dit 
moment word ik zelf ook ingewerkt /opgeleid tot plaatsver-
vangend Duty Officer. Ik houd de aeronautische boekwerken 
en kaarten bij die op het Kustwachtcentrum worden gebruikt.

2. Wat deed je hiervoor?
In 1996 ben ik begonnen bij de Koninklijke Marine en in 
2002 overgestapt naar de Koninklijke Marechaussee. In mijn 
laatste functie was ik stuurman/gezagvoerder op een rijks-
vaartuig in de haven van Amsterdam. Deze rijksvaartuigen 
zijn helaas niet meer in dienst.  

3. Hoe zie je de Kustwacht in de toekomst en jouw 
eigen rol/functie hierin?
We staan voor een grote reorganisatie en oprichting van een 
Maritiem Operatie Centrum (MOC). Vanuit eerdere reorga-
nisaties heb ik geleerd dat ik me daar niet al te veel mee 
bezig moet houden. Het is een proces waar ik weinig invloed 
op heb en laat het op me af komen. Ik verwacht wel dat we 
door de reorganisatie een sprong vooruit zullen maken. 
Het betekent veel verandering, maar dat is wel nodig en ik 
zie dit met vertrouwen tegemoet. Ik verwacht dat de manier 
van werken zal veranderen maar dat mijn rol min of meer 
hetzelfde blijft. Ik hoop dat ik in de toekomst mijn ambities 
kan waarmaken, te beginnen met Duty Officer.

4. Wat verwacht je van je collega’s?
Collegialiteit, enthousiasme en een goed humeur.

5. Zou je iets willen veranderen bij de Kustwacht  
en zo ja wat?
Opleidingen en loopbaanbeleid. Er moet veel meer geïnves-
teerd worden in opleidingen, trainingen en persoonlijke 
ontwikkeling. We moeten nu investeren zodat we straks 
in het MOC up to date zijn en als autoriteit kunnen blijven 
opereren.

6. Wat zijn je hobby’s?
Ik zit in het team bij Hans Bader. Bader is een duursporter 
pur-sang. Ik ben hier ook een beetje mee besmet en om het 
makkelijk te houden ben ik me maar gaan richten op achtste 
en een kwart triathlon. Sinds twee jaar probeer ik dan ook 
tijd te vinden om te trainen en aan wedstrijden mee te doen, 
wat met kinderen van 6,5 en 1 jaar, een vrouw die onregel-
matig werkt en mijn eigen onregelmatige diensten, niet altijd 
makkelijk is. Sporten is naast mijn werkzaamheden bij de 
Kustwacht een welkome afwisseling. Uiteraard probeer je 

altijd je grenzen te verleggen en uitdagingen aan te gaan. 
Voor mij betekent dat persoonlijke doelen stellen in persoon-
lijke records en/of deel te nemen aan zwaardere evenemen-
ten. En als ik dan een doel/droom moet hebben dan zou 
dat de swissman moeten zijn. Zoek op youtube en laat je 
inspireren.

7. Waar erger je je aan bij jezelf?
Waarom dingen vandaag doen als je het ook kan uitstellen! 
Ik stel wel eens dingen uit die ik ook eerder zou kunnen doen, 
maar dit is niet onoverkomelijk voor mij. 

8. Wat niemand over mij weet.
Dat ik op Aruba getrouwd ben.

9. Als ik het gebouw van de Kustwacht binnenloop…
Denk ik: hoe heeft een architect dit kunnen ontwerpen? Het 
kan toch nooit zijn bedoeling zijn geweest om zo’n deprime-
rend gebouw neer te zetten? Toen mijn vrouw voor de eerste 
keer op het coördinatiecentrum kwam, beleefde ze het als 
een hele grote stoffige zolder. Ik hoop dat er bij de oprichting 
van het MOC ook nieuwbouw plaatsvindt.

10. Aan welke collega moeten wij deze vragen de 
volgende keer stellen en waarom?
Aan Eric Maassen. Hij werkt al bij de Kustwacht sinds 
Scheveningen Radio, maar niet iedereen weet wat hem bezig-
houdt. En met deze jarenlange ervaring zal hij wel mooie 
antwoorden/verhalen hebben op de 10 vragen.

10 vragen aan Onno van Heerwaarden
Functie: Watch Officer
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Guardex

Op het North Atlantic Coast Guard Forum (NACGF) komen 
elk jaar de Kustwachten van de Atlantische Oceaan bij 
elkaar om onderwerpen te klankborden en ervaringen uit 
te wisselen. Het betreft niet alleen Kustwachtorganisaties, 
maar vaak ook de daaraan gelieerde organisaties, zoals 
Douane, Immigratiecontrole (Gendarmerie) en Politie. Het 
forum is daarom tevens een ideale gelegenheid om sleutel-
functionarissen van de andere Kustwachten te leren kennen 
en eventuele afspraken te maken. 

Dit jaar was Nederland het gastland en mocht zij ook een 
bijzonder onderdeel van het NACGF forum - de oefening 
Guardex - uitwerken. Guardex is een ‘live exercise’ die 
parallel gehouden wordt aan het Forum. Het gastland mag 
hier zelf een scenario voor ontwikkelen. De enige randvoor-
waarde is dat het scenario een ‘dienstverlenend’ en een ‘law 
enforcement’ element kent. Deze oefening vormt een ideale 
gelegenheid om de eigen eenheden te trainen, maar vaak 
worden ook eenheden van de internationale partners aan-
geboden. Voor NACGF 2015 hadden onze Deense en Duitse 
collega’s ook eenheden beschikbaar gesteld. 

Voor de Guardex 2015 had Nederland een nieuw element 
geïntroduceerd om grensoverschrijdende samenwerking op 
de kaart te zetten. In het ‘law enforcement’ gedeelte was er 
een scenario uitgewerkt waar vier Kustwachten hun handen 
vol aan zouden krijgen. De Barend Biesheuvel was omge-
toverd in een verdacht contact - een zogenaamd ‘Contact 
of Interest’ (COI) - dat met contrabande en route was naar 
Nederland. Vanaf zijn startpositie ten Zuidwesten van 
Engeland was het haar taak om diverse droppingen voor de 
verschillende kusten uit te voeren. 

Het was nu aan deze de Franse, Engelse en Belgische te-
genhangers van het Maritiem Informatie Knooppunt (MIK) 
om hier gepast op te reageren. Het lastigste element voor 
deze centra was om de nationale acties ook af te stemmen 
met de internationale partners. Elk land moest nu continu 
afwegen ‘ga ik voor korte termijn succes of willen we het 
netwerk oprollen dat hier achter zit’? Dit vergt natuurlijk 
intensieve communicatie tussen de landen en hun verant-
woordelijke spelers, maar ook met de eenheden om de 
juiste overdracht op zee te bewerkstelligen.  

Een aardige bijkomstigheid van deze oefening was dat de 
ervaren spelers in het Kustwachtverband nu niet beschik-

baar waren als aanspreekpunt, want zij dirigeerden de 
oefening.  Het gevolg was dat minder ervaren spelers de 
acties moesten uitzetten. Dit in combinatie met het feit dat 
er ook enkele minder ervaren Officieren van Justitie actief 
deelnamen werden alle partijen van de juridische keten 
geconfronteerd met de complexe regelgeving op zee. Deze 
oefening leverde een fantastische ‘learning experience’ op 
voor alle partijen, waaraan we in de toekomst verder kun-
nen bouwen.

Bizar dat tijdens de oefening zich ook een echt incident 
afspeelde. Na een aanvaring met een gastanker zonk het 
Nederlandse vrachtschip Flinterstar voor de Belgische 
kust bij Zeebrugge. Als gevolg van de opgelopen schade 
lekte de Flinterstar olie die een bedreiging vormde voor 
onder andere de Zeeuwse stranden. Meteen werden 
eenheden van de KNRM ingezet en werd de Arca, die 
participeerde in de Guardex oefening, geretaskt voor 
echte inzet. Scenario’s en werkelijkheid liggen soms dicht 
bij elkaar. In dit geval kwam dat goed uit. Met als gevolg 
dat er zowel op handhavend als dienstverlenend gebied 
uitstekend werd opgetreden. Een ieder was vol lof over het 
verloop. Vele gasten vonden dan ook dat Nederland zich 
weer had onderscheiden als een bijzondere maritieme natie. 
Waarvan acte!

Column Ed Veen, Directeur Kustwacht
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